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سال 1400 در حالي آغاز شده 

سعيد احمديان
     گفت وگو

كه س�ال گذش�ته ب�ا وجود 
محدوديت ه�اي كروناي�ي، 
فعاليت هاي بسيج در ورزش كشور چه در حوزه ورزش 
قهرماني و حرف�ه اي و همگاني با انج�ام برنامه هاي 
مختلف پيگيري شد تا اين نيروي مردمي مانند همه 
عرصه ها، در ورزش نيز نقش پررنگي داشته باشد. با 
ابوالفضل قلي پور، رئيس سازمان ورزش بسيج درباره 
كرده اي�م. گفت وگ�و  فعاليت ه�ا  اي�ن 

جناب قلي پور در حالي تابستان گذشته به عنوان 
رئيس جديد سازمان ورزش بسيج فعاليت تان 
را آغاز كرديد، كه خيلي از برنامه ها در كشور با 
توجه به شيوع كرونا، مختل شده بود. برنامه هاي 

بسيج در ورزش چطور پيگيري شد؟
با توجه به بيانات و منويات حضرت آقا كه بسيج بايد در همه 
عرصه ها شركت كند، در ورزش هم با رويكرد مسجدمحور 
بودن كارهاي خيلي خوبي در سال گذشته صورت گرفت. 
اگرچه بيماري كرونا فعاليت هاي بسيج در ورزش قهرماني 
و همگاني را تحت تأثير قرار داد اما برنامه ورزش حرفه اي 
در مجموعه س��ازمان ورزش ادامه پيدا كرد و ش��يوع اين 
ويروس با توجه به ادامه دار بودن آن سبب شد تا همزيستي 
با كرونا و كنار آمدن با آن س��بب شود تا باب هاي جديدي 
در برنامه هايي كه در بس��يج براي ورزش داشتيم برايمان 
باز ش��ود. يكي از مهم ترين اقدامات، توس��عه ورزش هاي 
همگاني و برنامه هايي بود كه در بستر فضاي مجازي مي شد 
براي خانواده ها انجام داد. برنامه هايي كه مي ش��د با حفظ 
پروتكل ها انجام دهيم اجرا شد و تنوع برنامه ها خيلي بالا 
بود. جش��نواره ورزش هاي بومي محل��ي، پياده روي هاي 
خانوادگي و كوهپيمايي ها با رعايت پروتكل ها اجرايي شد و 
برگزاري اين برنامه ها باعث شد علاقه منداني كه به واسطه 
اين بيماري چند ماهي خانه نشين و از ورزش دور شده بودند، 
بعد از اينكه شرايط آرام تر شد، با انرژي و علاقه بيشتري به 
ورزش رو كنند و در برنامه هاي بسيج حضور داشته باشند. 
در ايام كرونا همچنين ايس��تگاه هاي ورزش صبحگاهي و 
عصرگاهي بس��يج فعال بود. همچنين بايد به تشكيل 50 
هزار تيم ورزش��ي در بخش ورزش همگاني اشاره كنم، 2 
هزار و 204 ايس��تگاه صبحگاهي در محلات ايجاد شد، 2 
هزار و 790 همايش عمومي از قبيل پياده روي، كوهنوردي، 
دوچرخه سواري و دووميداني در قالب جشنواره در سطح 
محلات برگزار ش��د، هزار و 653 جشنواره بومي محلي در 
اس��تان هاي مختلف برگزار شد و بروش��ورهايي در زمينه 

آموزشي ورزش تهيه و در فضاي مجازي منتشر شد.
علاوه بر برنامه هاي متنوعي كه در بخش ورزش 
همگاني اجرايي شد، ديگر اقداماتي كه كرونا 
سبب ش�د در ورزش بس�يج پررنگ تر شود، 

چه بود؟
درباره س��ازماندهي گروه هاي جهادي فعاليت هاي خيلي 
خوب��ي در ورزش بس��يج در زمان كرونا ص��ورت گرفت و 
132 گروه جهادي در كل كش��ور از ورزشكاران بسيجي 
سازماندهي شدند كه در حاشيه شهرها و مناطق كم بضاعت 
كه از نظر معيشتي و آس��يب هاي اجتماعي دچار مشكل 
هستند، حاضر مي شوند و به خدمت رساني مشغول هستند، 
شناسايي ناهنجاري هاي اسكلتي و مشاوره هاي ورزشي در 
اين مناطق از جمله اين فعاليت هاست و سپاه سيدالشهدای 
استان تهران يكي از گروه  هايي است كه در بخش اردوهاي 
جهادي فعاليت هاي خيل��ي خوبي انجام داده اس��ت. در 
جريان اين اردوها 317 نوجوان كه در س��اختار اس��كلتي 
دچار مش��كل بودند براي درمان و اصلاح حركتي و اينكه 
مشكل شان حادتر نشود به پزشك معرفي شده اند. بازي هاي 
بومي و محلي و تفريحي نيز توسط جهادگران براي مردم آن 
مناطق اجرا شد و گروه هدف مان در اين اردوهاي جهادي، 
كودكان، دانش آموزان و نوجوانان بود. علاوه بر اين در سال 
گذشته در موضوع كمك هاي مؤمنانه هم 53 هزار و 200 
بسته معيشتي در اختيار خانواده هاي كم بضاعت قرار گرفت 
و سه مرحله برنامه نذر خون انجام شد كه 9 هزار و 860 نفر 
در اين پويش شركت كردند. يكي از مهم ترين برنامه هايمان 
نيز يادمان سپهبد شهيد حاج قاسم سليماني بود و در يكي 
از اين برنامه ها، از 15 استان گروه هاي دوچرخه سواري با 

رعايت كامل پروتكل هاي بهداشتي به سمت كرمان رفتند و 
بر سر مزار اين شهيد بزرگوار حضور پيدا كردند. 

يكي از مهم ترين برنامه هاي بس�يج، راه اندازي 
پايگاه هاي استعداديابي و پشتوانه سازي براي 
ورزش كشور است، فعاليت اين پايگاه ها با توجه 

به شيوع كرونا چطور بود؟
رويكردمان در بخش پايگاه هاي اس��تعداديابي با توجه به 
كرونا، حالت نيمه تعطيل داشت و محدوديت هايي كه اين 
ويروس به وجود آورده باعث شد كه نتوانيم مانند سال هاي 
گذشته روند شناسايي ورزشكاران مستعد را اجرايي كنيم 
و اين هدف به صورت خيلي محدود اجرا ش��د و نزديك به 
800 ورزشكار بااس��تعداد در اين سال شناسايي شدند كه 
در پايگاه ها فرآيند آموزش ش��ان آغاز شد. در مجموع اما از 
393 پايگاه در كل كشور، 120 پايگاه فعال بود و فعاليت هاي 
تمريني و آموزش��ي ورزشكاراني كه از س��ال هاي گذشته 
شناسايي شده بودند، به صورت محدود با رعايت پروتكل ها 
و انجام تست ها پيگيري ش��د. به هر حال بخشي از اعضاي 
تيم هاي حرفه اي بس��يج كه در ليگ هاي كشوري شركت 
مي كنند از بچه هاي پايگاه هاي استعداديابي هستند و بايد 
آمادگي شان حفظ مي شد و به همين خاطر تمرينات شان 
ادامه پيدا كرد و مسائل بهداش��تي كاملًا رعايت شد و اين 
بچه ها در اين مدت 3 بار تس��ت كرونا دادند و دستگاه هاي 
تب سنج و ضدعفوني كننده هم در اختيار پايگاه ها قرار گرفت 
تا تمرين ها در يك فضاي كاملاً بهداشتي و ايزوله برگزار شود. 
در مجموع در حال حاضر 13 هزار استعداد شناسايي شده در 
پايگاه هاي استعداديابي در رشته هاي مختلف ورزشي زير 
نظر و تحت آموزش داريم و 393 نفر از بچه هاي پايگاه های 
استعداديابي توانسته اند به اردوهاي تيم ملي راه پيدا كنند. 
به عنوان نمونه در حوزه ووشو در زنجان و واليبال در اروميه، 
خيلي از بچه هايي كه در پايگاه ها استعداديابي شدند و در 
تيم هاي باشگاه مقاومت در ليگ هاي ووشو و واليبال شركت 

كردند، به تيم ملي دعوت شدند.
پايگاه هاي استعداديابي بسيج ظرفيت بزرگي 
براي آينده ورزش كشور است، برنامه تان براي 

گسترش اين پايگاه ها چيست؟
يك��ي از رويكردهايم��ان در س��ال گذش��ته در موضوع 
پايگاه هاي استعداديابي، بحث توسعه و افزايش اين مراكز 
بود و به درخواست استان هايي كه علاقه مند بودند تعداد 
پايگاه هايشان بيشتر ش��ود هم اهميت داديم و توانستيم 

مراكز بيشتري را به جمع پايگاه هاي موجود اضافه كنيم. 57 
پايگاه جديد در سال 99 به درخواست استان ها اضافه شد 
و تعداد پايگاه هايمان در سراسر كشور به عدد 460 رسيد. 
با توجه به اين ظرفيت و زيرس��اخت ها و همكاري وزارت 
آموزش و پرورش، آمادگي داريم تا با عبور از شرايط كرونا، 
استعداديابي گسترده اي در سطح رده هاي پايه انجام دهيم. 
همچنين برنامه ريزي كرده ايم كه پايگاه هاي استعداديابي 

را تبديل به خانه هاي تخصصي ورزش كنيم.
در اي�ن مس�ير هم�كاري وزارت ورزش و 

فدراسيون ها چطور بوده است؟
يك��ي از ظرفيت هاي��ي ك��ه هم��واره وزارت ورزش و 
فدراس��يون هاي مختلف براي پشتوانه س��ازي به آن نگاه 
ويژه اي دارند، پايگاه هاي اس��تعداديابي بس��يج است كه 
استعدادهاي زيادي را به ورزش كشور معرفي كرده است. 
با توجه به هماهنگي هايي كه بين سازمان ورزش بسيج و 
وزارت وجود دارد، در تلاش هستيم تا بچه هايي كه شناسايي 
شده و در پايگاه ها آموزش مي بينند را به فدراسيون ها معرفي 
كنيم تا خروجي ظرفيت بزرگي كه در عرصه بسيج توسط 
ورزش ايجاد ش��ده، بتواند پش��توانه خوبي ب��راي ورزش 
قهرماني كش��ور فراهم كند. ع��لاوه بر اين ب��راي محك 
اين بچه ها مس��ابقات بسيج قهرماني كش��ور با همكاري 
فدراسيون ها در 8 تا 9 رشته در دو بخش بانوان و آقايان در 
رشته هاي انفرادي مانند پومسه در تكواندو، تالو در ووشو، 
كاتا در كارات��ه و تيراندازي به صورت آنلاي��ن در رده هاي 

مختلف سني برگزار شد.
خروجي پايگاه هاي اس�تعداديابي را در باشگاه 
مقاومت كه نماد حضور بسيج در ورزش حرفه اي 
و ليگ هاي كش�وري اس�ت، مي بيني�م. درباره 
عملكرد باش�گاه در س�ال 99 برايمان صحبت 

مي كنيد؟
با توجه به اينكه فدراسيون ها، مجوز برگزاري ليگ را گرفته 
بودند، باشگاه مقاومت هم در ليگ هاي مختلف تيمداري 
كرد و سال 99 رويكردمان در ورزش حرفه اي جذب نخبه ها 
بود و با همكاري و حمايت هايي خوبي كه از سوي مسئولان 
بلندپايه سپاه و بس��يج صورت گرفت، توانستيم تيم هاي 
باشگاه را با نفرات قوي تري راهي مسابقات كنيم. به عنوان 
نمونه تيم مقاومت البرز كه فصل گذشته قعرنشين ليگ 
برتر فوتسال بود، با حمايت هايي كه شد و نفراتي كه جذب 
شدند در حال حاضر صدرنش��ين ليگ برتر است، در ليگ 
قايقراني در بخش آب هاي آرام، تيم ه��اي بانوان و آقايان 
مقاومت نايب قهرمان ش��دند، در بخش آب هاي خروشان 
ليگ قايقراني هم روي سكو رفتيم، در ليگ تيراندازي در 
بخش تپانچه و تفنگ، هم تيم آقايان و هم بانوان رتبه هاي 
خوبي را به دست آوردند، در ليگ آينده سازان تكواندو جام 
نقش جهان، تيم مقاومت نايب قهرمان شد، در ليگ جودو، 
تيم مقاومت قم در مسابقات شركت كرد و در كشتي، براي 
اولين بار تيم باشگاه مقاومت در ليگ كشتي فرنگي حضور 
پيدا كرد. در ليگ واليبال در رده نوجوانان س��وم شديم و 
در رده جوانان به مرحله نهايي رسيديم. در ليگ كبدي و 
همچنين ليگ ورزش هاي زورخانه اي هم باشگاه مقاومت 

نايب قهرمان شد.
بس�يج هم�واره كاره�اي بزرگ�ي در بح�ث 
زيرس�اخت ها انجام داده است، به عنوان سؤال 
پاياني در سال گذش�ته اين هدف بزرگ چطور 

پيگيري شد؟
با توجه به ش��رايطي كه كرونا ب��ه وج��ود آورد و خيلي از 
فعاليت هاي قهرماني را تعطيل ك��رد، از اين خلأ به وجود 
آمده اس��تفاده كرديم و به توسعه بيش��تر زيرساخت ها و 
تجهيز اماكن ورزشي با توجه به دس��تور سردار سليماني 
رياست محترم س��ازمان بسيج مس��تضعفين پرداختيم. 
سال 99 نزديك به 285 سالن نيمه كاره را در كل كشور را 
تكميل كرديم و يك سري سالن نيز در حال ساخت است و 
از 3 هزار سالني كه طبق برنامه قرار است بسازيم، 2 هزار و 
437 سالن به بهره برداري رسيده است. با لطف فرماندهي 
محترم سازمان، بالغ بر 100 ميليارد برای تجهيزات ورزشي 
هزينه كرده ايم.  در پايان می خواهم از حمايت های سردار 
سليمانی رياس��ت محترم سازمان بس��يج مستضعفين و 
تلاش های همكارانم در سازمان ورزش و مسئولان تربيت 

بدنی های استان ها تشكر و قدردانی كنم. 

 ورزش سال سختي را پشت 

شيوا نوروزي
     گفت وگو

سر گذاشت؛ ش�يوع كرونا 
و  مختل�ف  رش�ته هاي 
مسابقات شان را به تعطيلي كشاند و پس از وقفه اي 
طولاني تمرينات و بازي ها به صورت محدود از سر 
گرفته ش�د. به رغ�م اي�ن س�ختي ها و چالش هاي 
اقتصادي موجود، جامعه ورزش عرصه را ترك نكرد 
و مس�ئوليت اجتماعي اش را از ياد نبرد. س�ازمان 
بس�يج ورزش�كاران در س�ال 99 همچون گذشته 
برنامه هاي فرهنگي و معنوي زيادي را اجرا كرد. اين 
س�ازمان با اولويت قرار دادن منوي�ات مقام معظم 
رهبري رزمايش كمك هاي مؤمنان�ه را با همكاري 
فدراسيون ها و هيئت هاي استاني به سرانجام رساند. 
همكاري و تعامل اهالي ورزش و قهرمانان كشور در 
اي�ن رزمايش نقطه عط�ف ورزش ايران محس�وب 
مي ش�ود. برگزاري گلري�زان، پويش ن�ذر رهايي و 
اهداي خ�ون ديگ�ر برنامه هاي س�ازمان بس�يج 
ورزشكاران بوده اس�ت. به گفته مهدي ميرجليلي 
رئيس اين سازمان، برگزاري دومين كنگره شهداي 
ورزش كش�ور اصلي ترين برنامه س�ازمان بس�يج 
ب�ود. خواه�د   1400 س�ال  در  ورزش�كاران 

سازمان بسيج ورزشكاران در سال گذشته 
چه برنامه هايي را به سرانجام رساند؟

در اين مدت با توجه به ش��رايط خاص كش��ور و شيوع 
ويروس منحوس كرونا، فرمايشات حضرت آقا به صورت 
ويژه در دستور كار سازمان بسيج ورزشكاران قرار گرفت 
و بيشتر فعاليت هاي مان به سمت رزمايش كمك هاي 
مؤمنانه و پويش نذر رهايي و خ��ون رفت. از طرفي در 
كنار اين فعاليت ها به مناسبت هاي مختلف برنامه هاي 
ديگري نيز داشته ايم؛ مراسم گراميداشت چهل سالگي 
دفاع مقدس، تجلي��ل از خانواده هاي ش��هدا و حضور 
ورزشكاران و جانبازان در فدراسيون جانبازان و معلولين 
و استماع فرمايشات حضرت آقا در خصوص چهل سالگي 
دفاع مقدس از جمله اين برنامه ها بوده است. حوزه بعدي 
برگزاري مراسم خاص ويژه خانواده هاي شهدا يا در حوزه 
ورزش همگاني ب��ود؛ پياده روي فدراس��يون همگاني، 
برگزاري مراسم اولين سالگرد شهادت سردار سليماني 
كه منجر ش��د به حضور دوچرخه سواران از استان هاي 
اصفهان و مازندران و كاروان اتومبيلراني از استان قزوين 
براي تجديد بيعت با ش��هدا و سردار ش��هيد سليماني 
كه بازتاب زيادي داش��ت. در اي��ام الله دهه فجر حضور 
ورزش��كاران و معاونت فرهنگ��ي وزارت ورزش در باغ 
موزه دفاع مقدس و موزه عبرت را داش��تيم. در تمامي 
مراس��م هاي برگزار ش��ده به ترويج فرهنگ مقاومت، 
ايس��تادگي و استكبارس��تيزي توجه ويژه شده است. 
همزمان با ولادت حضرت زهرا)س( از خانواده شهيده 
ورزش��كار تجليل ش��د، همان طور كه مي دانيد جامعه 

ورزش 17 شهيده ورزشكار دارد.
استقبال جامعه ورزش از رزمايش كمك هاي 

مؤمنانه چطور بود؟ 
جامع��ه ورزش حض��وري پررنگ و فع��ال در رزمايش 
كمك هاي مؤمنانه داشته است؛ بيش از 29 فدراسيون 
با همكاري هيئت هاي ورزش��ي در سراس��ر كشور در 
جهت كمك به نيازمندان رزمايش كمك هاي مؤمنانه 
و همت پهلوانانه را برگزار كرده اند. اين رزمايش يكي از 
اقدامات خوب ورزش بود و حس همدلي، نوع دوستي و 
انسان دوستي جامعه ورزش به معرض نمايش گذاشته 
شد. ورزشي ها همواره همراه هموطنان خود بوده اند، چه 
در س��يل، چه در زلزله و چه در روزهاي كرونايي. حتي 
زماني كه سازمان انتقال خون خبر كمبود ذخاير خوني 
را منتشر كرد ورزشكاران و مديران ورزشي در كل كشور 

بحث اهداي خون را داشتند.
در م�ورد پوي�ش ن�ذر رهايي ه�م توضيح 

مي دهيد؟
اخيراً هم پويش نذر رهايي براي آزادس��ازي زندانيان 
جرايم غيرعمد را در دس��تور كار داشتيم. در اين بحث 
هموطناني كه توانايي پرداخت خس��ارت و بدهي هاي 
خود را نداش��تند مد نظر ما قرار گرفتند. در اين پويش 

بسيج حقوقدانان نيز با ما همكاري داشت. اين مراسم با 
روز پدر و تولد حضرت علي)ع( مقارن بود. در اين زمينه 
جشن هاي گلريزان زيادي برگزار و كمك هاي زيادي از 
سوي ورزشكاران و پيشكسوتان جمع آوري شد. با همين 
كمك هاي جمع آوري شده توانستيم 221 زنداني را از 
24 استان آزاد كنيم و لبخند را به خانواده هايشان هديه 
دهيم. حضور جامعه ورزش در فعاليت هايي از اين دست 
اهميت زيادي دارد. تلاش مان بر اين است كه نذر رهايي 
كماكان ادامه داشته باشد و برنامه هاي هفت استان ديگر 

در ماه مبارك رمضان برگزار خواهد شد.
چه برنامه هاي�ي را براي س�ال 1400 در نظر 

گرفته ايد؟
اصلي ترين برنامه اي كه در دس��ت اج��را و برگزاري 
داريم دومين كنگره ش��هداي ورزش كش��ور اس��ت 
كه ان شاءالله اس��فندماه امس��ال برگزار خواهد شد. 
فدراسيون ها، ادارات كل ورزش استان ها و هيئت هاي 
ورزشي يادواره هاي اختصاصي رشته اي خود را برگزار 
خواهند كرد. تجليل از مروجين اخلاق و مرام پهلواني 
يكي ديگر از برنامه ها خواهد بود، يكي از فاكتورهايي 
كه همواره ب��راي ترويج آن ت��لاش كرده ايم موضوع 
اخ��لاق، معنويت و من��ش پهلواني در ح��وزه ورزش 
بوده اس��ت. فدراس��يون هندبال درخواست تشييع 
و دفن يكي از ش��هداي گمنام را داش��ته و در تلاش 
هستيم كه ان شاءالله اين درخواست را محقق سازيم تا 

مقبرالشهدايي در فدراسيون هندبال داشته باشيم.
همكاري فدراس�يون ها و جامع�ه ورزش با 
س�ازمان بس�يج ورزش�كاران چطور بوده 

است؟
خوشبختانه تعامل و هم افزايي بسيار خوبي بين سازمان 
بسيج ورزشكاران با وزارت ورزش و فدراسيون ها وجود 
دارد. همه 29 فدراس��يوني كه اش��اره كردم با تعامل و 
همكاري رزمايش مؤمنانه را برگزار كردند. حضرت آقا 
فرموده اند »بسيج پاره تن ملت است.« اكثر ورشكاران، 
قهرمانان و رؤساي فدراسيون ها همواره در جهت خدمت 
به مردم و ترويج فرهنگ بسيج و تفكر جهادي در ورزش 
قدم برداشته اند. برخي فدراس��يون ها هم به دلايلي از 
جمله بلاتكليفي مديريتي و نداشتن توان لازم نتوانستند 
برنامه هاي خود را عملي كنند. مشكل خاصی نداشتيم 
و اميدواريم با همكاري و ياري اين عزيزان براي اعتلاي 
ورزش به ويژه موضوع معنوي��ت و اخلاق تلاش كنيم. 
ان شاءالله بتوانيم مكتب شهيد س��ليماني را در ورزش 

جاري سازيم.
سال گذشته س�ند راهبردي ورزش كشور 
رونمايي شد. در اين س�ند چه فاكتورهايی 

بيش از همه مد نظر قرار گرفته اند؟
رونمايي از س��ند راهبردي تربيت بدني و ورزش كشور 
مبتني بر بيانيه گام دوم اس��ت. كارگروهي با همكاري 
وزارت ورزش، فدراس��يون ها و دس��تگاه هاي مختلف 
تش��كيل ش��د و نزديك به دو سال جلس��ات مختلف 
كارشناسي را در خصوص اين س��ند برگزار كرديم. در 
27 بهمن از اين سند رونمايي شد و چهار راهبرد اساسي 
براي مسائل فرهنگي ورزش كش��ور در اين سند ديده 
شده است؛ بحث اخلاق، منش پهلواني، تفكر بسيجي 
و ترويج س��يره ش��هدا به عنوان راهبردهاي اساس��ي 
در ح��وزه فرهنگي ورزش م��د نظر ق��رار دارند. هرچه 
بيشتر س��يره ش��هدا و روحيه مردم داري و مردم ياري 
را در جامعه ورزش جاري كني��م موفق تر خواهيم بود 
و تكليف مان را انجام داده ايم. 5 هزار ش��هيد ورزشكار 
تحويل انقلاب شده و 130 شهيد ورزشكار مدافع حرم 
داشته ايم. اينها همه برگرفته از يك باور و اعتقاد است. 
حضرت آقا نيز روي اين مورد تأكيد دارند؛ ايش��ان در 
سال 97 در جمع ورزشكاران به اين موضوع اشاره كردند 
كه در اوج قهرماني، متواضع، متدين، انقلابي پيشرو و 

خانواده دوست باشيد.
جدا از بحث برگزاري مراسم مختلف معنوي، 
تأثير فعاليت هاي فرهنگ�ي تا چه اندازه در 

ورزش نمود پيدا كرده است؟
با كارهاي فرهنگي تاكنون انجام شده اتفاقات خوبي 
رخ داده است، اگر رزمايش مؤمنانه، پويش نذر رهايي، 
پويش نذر خون و حضور گروه هاي ورزشكاران جهادي 
در مناطق محروم بي تأثير بودند قهرمان ما مدالش را 
به شهدا تقديم نمي كرد يا مدالش را براي كمك هاي 
مؤمنانه و آزادسازي زندانيان به مزايده نمي گذاشت. 
وقتي مدالي كه ورزش��كار براي رسيدن به آن سال ها 
تلاش كرده با عش��ق به خانواده ش��هدا تقديم كرده 
يعني تأثي��رات اخلاقي و معنوي. نكت��ه بعدي اينكه 
دوستان در فدراسيون ها، صدا و سيما و رسانه ها بايد 
در برجسته سازي اين مسائل و الگوسازي بيشتر كار 
مي كردند. متأس��فانه در بحث الگوس��ازي در ورزش 
عملكرد خوبي نداش��تيم. با توجه ب��ه بيانيه گام دوم 
حضرت آقا مي توان به جبران كم كاري هاي گذش��ته 

اميدوار بود. 
ايش��ان تأكيد زيادي روي جوانان، معنويت، اخلاق و 
مبارزه با فساد داش��تند. جوانان خوب و پاكي داريم 
و بايد بيش��تر به آنها بها دهيم. مديريت فدراسيون ها 
بايد در اين مس��ير محكم تر گام بردارن��د و از آن نگاه 
نتيجه گرايي خارج شويم. براي موفقيت هم مهارت و 
رسيدن به سكو را نياز داريم و هم اخلاق و معنويت را. 
اين دو بال پرواز هستند و به يكديگر نياز دارند. حضرت 
امام)ره( به ورزشكاران فرمودند شما هم ورزش روح را 
انجام دهيد و هم ورزش جسماني. با داشتن تنها يكي 

از اين دو فاكتور به نتيجه نخواهيم رسيد.
رسانه ها چه نقشي در اشاعه اخلاق در ورزش 

دارند؟
نقش رسانه ها در جهت دهي و ترويج باورهاي و اعتقادات 
ديني براي انتقال به جوانان بس��يار مهم است. جوانان 
ايران��ي در مقابل هجم��ه فرهنگي دش��منان تمام قد 
ايستاده اند. اما اين رسانه ها هستند كه بايد به آنها محتوا 
و جهت بدهند. كارهاي خوب و ارشمند را بايد برجسته 

و به جامعه ورزش معرفي كرد.
س�ال آين�ده بازي ه�اي المپي�ك توكي�و 
را در پي�ش داري�م. برنامه تان ب�راي اعزام 

ورزشكاران به اين بازي ها چيست؟
متولي كار كميته ملي المپيك اس��ت به همين خاطر 
برنامه هايمان را مكتوب به دكت��ر صالحي اميري ارائه 
داده ايم. بسيج براي انجام برنامه هاي فرهنگي و معنوي 
مختص كاروان اعزامي ورزش كش��ور ب��ه توكيو اعلام 
آمادگي كرده است. ورزشكاران اعزامي در واقع سفيران 
انقلاب محسوب مي شوند و براي اعتلا و معرفي نظام هر 

جا لازم باشد پاي كار خواهيم بود.

كرونا مانع كار جهادي بسيج 
در ورزش نشد 

هدف ما جاري كردن 
مكتب شهيد سليماني در ورزش است
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يكي از ظرفيت هايي كه همواره وزارت 
ورزش و فدراسيون هاي مختلف براي 
پشتوانه س�ازي به آن ن�گاه ويژه اي 
دارن�د، پايگاه ه�اي اس�تعداديابي 
بسيج است كه استعدادهاي زيادي 
را به ورزش كشور معرفي كرده است

هرچه بيشتر س�يره شهدا و روحيه 
مردم داري و مردم ياري را در جامعه 
ورزش جاري كنيم موفق تر خواهيم 
بود و تكليف مان را انج�ام داده ايم


